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Ersättare Hashim Mohamed Jama (V) 
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Albin Arleskär (MP) 
Mats Rydelius (M) 
Tomas Tetzell (M) 
Vendela Magnell (M) 
Julian Kroon (SD) 
Lovisa Hedin (KD) 
 

Övriga närvarande Anders Kindberg Fastighetsdirektör 
Lars Cha Avdelningschef 
Olga Ekstam Avdelningschef 
Camilla Silfverling Avdelningschef 
Fabian Lind Nämndsekreterare 
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§ 10 
Skrivelse om fastighetskontorets arbete med verksamhet 
som ligger i anslutning till öppna drogscener. Svar på 
skrivelse  
FSK 2024/676 
 

Beslut  
Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 
  

1. Fastighetsnämnden godkänner och överlämnar 
fastighetskontorets tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
  

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Clara Lindblom (V) finner att nämnden beslutar enligt 
kontorets förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Henrik Virro m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 

  
Fastighetskontorets arbete med att minska otrygghet och 
motverka öppen droghandel i anslutning till sina fastigheter är 
en viktig del av stadens trygghetsarbete. Det är positivt att 
kontoret i sitt svar lyfter vikten av både fysiska 
trygghetsskapande åtgärder såsom förbättrad belysning, 
skalskydd, ökad överblickbarhet och platsaktivering samt 
samverkan med andra aktörer. 
  
Särskilt välkomnar vi att kontoret har tecknat avtal med 
polisen om nyttjande av övervakningskameror. Det är ett 
viktigt steg för att förebygga och upptäcka brott, och något vi 
moderater och kristdemokrater länge drivit. 
Kamerabevakning är ett kraftfullt verktyg för att öka 
tryggheten och bidra till att platser används som tänkt – inte 
som samlingsplatser för kriminell verksamhet. 
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Vi ser dock gärna att kontoret går längre än så och själva 
installerar trygghetskameror i sitt bestånd där behov finns. Ett 
eget kamerainnehav skulle ge större flexibilitet, möjlighet till 
snabbare åtgärder och komplettera det trygghetsarbete som 
redan bedrivs tillsammans med polisen. 
  
Vi ser även positivt på att kontoret planerar att ställa specifika 
krav på trygghetsskapande åtgärder i sina nybyggnadsprojekt, 
vilket ligger helt i linje med det förebyggande arbetssätt som 
vi efterfrågar. 
  
För att säkerställa att detta arbete får genomslag i praktiken 
vill vi understryka vikten av att implementeringen följs upp 
och utvecklas löpande. Fastighetskontoret bör fortsatt vara 
drivande i att kombinera ny teknik, egen initiativkraft och 
samverkan med andra aktörer för att skapa trygga miljöer i 
hela Stockholm. 
  
Slutligen vill vi understryka att det är problematiskt att 
vänsterstyret har sagt upp två av tre ordningsvakter i ett läge 
där otryggheten i Stockholm ökar. Den rödgröna majoritetens 
beslut att göra sig av med 120 av 180 ordningsvakter är helt 
fel väg att gå. Det blir ett omöjligt uppdrag för 
ordningsvakterna att räcka till, vilket helt oundvikligen leder 
till att antalet avvärjda brott minskat drastiskt. Idag finns 
enbart 13 av ordningsvakterna ute på fält, och de ska täcka 
samtliga 11 stadsdelar. Patrullerande ordningsvakter fungerar 
som ett bra kommunalt komplement till polisen och skulle 
kunna motverka öppen droghandel i staden.  

  

Ersättaryttrande 
Lovisa Hedin (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 
ordföranden Henrik Virro m.fl. (M). 
 
Handlingar i ärendet 

• FSK 2024/676-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse om 
fastighetskontorets arbete med verksamhet i anslutning till 
öppna drogscener. Svar på skrivelse 

• FSK 2024/676-1 Bilaga 1 Skrivelsen 
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